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Zápis ze zasedání 

Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

Univerzity Karlovy 

dne 29. května 2023 

Přítomno: 

Samuel Csanda, Markéta Hampeisová, Jan Horský (od 14:25), Pavel Himl, Tatiana 

Chavalková Badurová, Matěj Krofta, Selma Muhič Dizdarevič, Hedvika Novotná, Marie 

Novotná (do 16:21), Petr Pavlík, Martina Plass, Markéta Pražáková Seligová, Martina 

Pustková, Jana Wohlmuth Markupová, Markéta Zandlová  

CELKEM PŘÍTOMNO: 15 

Omluveno:  
- 

CELKEM OMLUVENO: 0 

Nepřítomno: 
- 

CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 

Hosté: 

Marie Pětová (děkanka FHS UK), Iva Holmerová (proděkanka pro zahraniční styky FHS UK, 

garantka programu Studia dlouhověkosti), Karel Strnad (tajemník FHS UK), Věra Sokolová 

(zvolená kandidátka na děkanku FHS UK), Gabriela Málková (proděkanka pro vědu a 

výzkum FHS UK), Ludmila Wladyniak, Josef Kružík, Jakub Chavalka, Michal Lehečka, Jaroslav 

Klepal, Andrej Farkaš, Eliška Plíhalová, Dominika Lewis, další členové a členky akademické 

obce FHS UK a UK, veřejnost. 
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1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu jednání 

P. Himl zahájil zasedání, uvítal všechny přítomné, představil navržený program a navrhl 

stanovit bod 9 jako pevný bod na 15:30. Následně zahájil hlasování o schválení 

navrženého programu jednání.  

Navržený program: 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu AS FHS UK 

2) Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 23. března 

2023 

(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

3) Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 27. dubna 

2023 

(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

4) Kontrola a schválení zápisu o hlasování per rollam konaného v termínu 

11.18. května 2023 

(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

5a) Informace děkanky – „konference VOGUE live“ 25. května 2023 

5b) Informace děkanky 

6) Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory vědy a výzkumu na FHS 

UK v roce 2023 

(předkládá děkanka M. Pětová) 

7) Výroční zpráva o činnosti fakulty za rok 2022 

(předkládá děkanka M. Pětová) 

8) Doplňovací volby do AS UK v části akademických pracovníků – stanovení 

termínu a způsobu voleb, zřízení dílčí volební komise 

(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

9) Volba předsedy/předsedkyně AS FHS UK, případně předsednictva AS FHS UK 

(předkládá předsednictvo AS FHS UK; pevný bod na 15:30) 

10) Různé 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování: PRO:   14      

PROTI:   0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ: AS FHS UK schvaluje navržený program jednání. 
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2) Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 23. března 

2023 

(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

P. Himl zahájil hlasování o schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 23. 

března 2023.  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování: PRO:    14      

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje zápis ze zasedání konaného dne 23. března 2023.  

3) Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 27. dubna 

2023 

(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

P. Himl předložil před AS FHS UK návrhy změn zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného 

dne 27. dubna 2023 dle připomínek J. Wohlmuth Markupové a otevřel rozpravu. Následně 

stanovil, že hlasování proběhne ohledně zapracování všech tří změn současně, společně s 

hlasováním o schválení zápisu. 

P. Himl zahájil hlasování o schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 27. 

dubna 2023. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování: PRO:    13      

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   1 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ: AS FHS UK schvaluje zápis ze zasedání konaného dne 27. dubna 2023. 

4) Kontrola a schválení zápisu o hlasování per rollam konaného v termínu 

11.18. května 2023 

(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

P. Himl předložil před AS FHS UK zápis o hlasování per rollam konaném v termínu 1118. 

května 2023. M. Krofta upozornil na chyby, neboť v seznamu členů AS FHS UK byl dvakrát 

napsaný J. Horský a naopak v něm chyběla S. Muhič Dizdarevič (stejná chyba se vyskytla i 

v přiloženém přehledu hlasování). Chyby v zápisu byly obratem opraveny a vystaveny. 
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P. Himl zahájil hlasování o schválení zápisu o hlasování per rollam konaném v termínu 

11.18. května 2023. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování: PRO:    14      

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ: AS FHS UK schvaluje zápis o hlasování per rollam konaného v termínu 

11.18. května 2023.  

5a) Informace děkanky – „konference VOGUE live“ 25. května 2023 

(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

M. Pětová se vyjádřila k akci „konference VOGUE live“, která proběhla 25. května 2023. 

Akce byla problémová a vzbudila negativní ohlas v akademické obci i v médiích. M. Pětová 

se za akci v sobotu omluvila na facebookové stránce Fakulty humanitních studií UK a 

emailem studujícím, vyučujícím a zaměstnancům FHS UK (odkaz na omluvu zde). Akce byla 

původně plánovaná jako popularizační konference, a z toho důvodu ji spolu s M. 

Králíčkovou, rektorkou UK, M. Pětová zaštítila. Akce se postupně rozrůstala, až nabyla 

rozměru, který reálně narušoval průběh státnic a zkoušek probíhajících paralelně na FHS 

UK, a za to se M. Pětová omlouvá. M. Pětová se dále ohradila vůči informacím, které četla 

na sociálních sítích, hovořících o zadluženosti fakulty, které mělo vést k organizaci akce 

„konference VOGUE live“ – to dle M. Pětové není pravda, jelikož šlo o pronájem ve výši 10 

000 Kč. Dodatečně, po zjištění, že šlo o komerční a tedy výdělečnou akci, požádala M. 

Pětová Vogue o zaplacení pronájmu ve výši 100 000 Kč. M. Pětová se dále vyjádřila k 

výběru firem na akci (H&M, Nestlé a další), o kterém dopředu nevěděla, a který ji vede k 

přesvědčení, že je na místě otevřít debatu, jakým způsobem a které firmy si mohou na 

fakultě dělat svou reklamu. Na závěr doplnila, že původně akce měla hlavně zviditelnit 

doktorský program Studia dlouhověkosti.  

I. Holmerová se také vyjádřila k průběhu akce „konference VOGUE live“. Sdělila senátu, 

že běžně na akce pořádané v rámci propagace Studií dlouhověkosti chodí v průměru 10–

20 lidí, tudíž si z počátku myslela, že konference bude v podobném rozsahu. Dále dodala, 

že šlo o akci primárně popularizační s doprovodným odborným programem, nikoli čistě 

odbornou. Z jejího pohledu jsou značky přítomné na konferenci „relatively innocent“ 

(relativně nevinné – pozn.), např. oproti značkám, které by podporovaly Rusko. Na závěr 

se omluvila za hluk a za průběh akce, způsobené také tím, že dle ní nejsou prostory FHS UK 

dispozičně vhodné pro průběh takovéto hlučné akce. 

14.25 - přišel senátor J. Horský 
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M. Pětová se znovu omluvila za průběh konference, během které organizátoři 

„konference VOGUE live“ zavolali policii na demonstrující studenty v budově fakulty. M. 

Pětová nebyla fyzicky přítomna v budově během akce, přítomen byl správce budovy. Policii 

zavolali organizátoři „konference VOGUE live“, kteří znervózněli, když viděli, že probíhá 

hlasitá demonstrace názorů sice legitimních, ale protichůdných. M. Pětová hovořila s policií 

telefonicky, domluvili se na tom, že studenti mají právo říct svůj názor, a policie odjela bez 

zásahu. 

P. Himl otevřel rozpravu senátorům AS FHS UK. 

M. Hampeisová navázala na otevřený dopis studentských spolků a dalších studujících 

děkance FHS UK a AS FHS UK (odkaz na dopis zde) a zeptala se, jak je možné, že AS FHS UK 

nebyl informován o průběhu konference. 

M. Plass prohlásila, že není pochyb o přínosu Studií dlouhověkosti. Dále se zeptala M. 

Pětové na organizaci „konference VOGUE live“ – M. Pětová hovořila o postupném 

rozrůstání konference, jak je možné, že požadavkům organizátorů „konference VOGUE 

live“ bylo vyhověno? Dále připomněla nutnost vytvoření transparentních pravidel 

pronajímání fakulty. 

M. Pustková zdůraznila protichůdnost tvrzení M. Pětové a M. Králíčkové. M. Pětová 

řekla, že od začátku nešlo o vědeckou konferenci, zatímco M. Králíčková naopak hovořila o 

tom, že od začátku mělo jít o vědeckou konferenci. 

P. Pavlík se zeptal, kdy došlo k rozhodnutí o konání akce, a jak bylo možné, že proběhla 

paralelně se státnicemi. Dále se zeptal na smlouvu, která ošetřovala průběh akce, a ve které 

by tedy měl být jasně stanoven rozměr akce, která by neměla „nabývat větších rozměrů“. 

Dále se zeptal, jak je možné, že organizátoři „konference VOGUE live“ měli v budově FHS 

UK svou neoznačenou ochranku, a zda to stálo ve smlouvě? Dotázal se také, zda byla 

kompenzace pro vystupující z akademické obce UK, a v jaké výši? Nakonec se zeptal, zda 

organizátoři „konference VOGUE live“ nabídli zlevněné lístky pro studující a vyučující? 

M. Pětová odpověděla, že AS FHS UK o akci informován skutečně nebyl, protože akcí 

konajících se na fakultě je hodně, a tudíž nepředkládá výčty akcí dopředu AS FHS UK. 

Informace o akci nebyla specificky sdělena AS FHS UK, ale byla přítomna na webových 

stránkách FHS UK. Dle M. Pětové se mohl kdokoli ozvat i jí osobně, jelikož vždy byla 

vstřícná k názorům kolegů i studujících, i nesouhlasným Dále odpověděla, že vytvoření 

smlouvy spadá pod K. Strnada, ve smlouvě ale některé detaily chyběly (ochranka, atd.). 

Dále odpověděla, že zda byla akce vědecká či nevědecká, je dle jejího názoru slovíčkaření, 

a že výčet jmen odborníků vystupujících na fakultě byl zcela v pořádku. Dodala, že zlevněné 

vstupenky pro studenty byly k dispozici, šlo o slevu 85%, online se mohli studenti připojit 

zcela zdarma. 

I. Holmerová doplnila M. Pětovou, že přednášející z FHS UK vystupovali na „konferenci 

VOGUE live“ zdarma, jelikož šlo o aktivitu v rámci jejich pracovní doby. 
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M. Pětová dále odpověděla, že žádostí na pronájem je velké množství, a tuto akci přijala 

na základě toho, že nešlo o ryze komerční akci, a také mohla zpopularizovat a zviditelnit 

Studia dlouhověkosti. Moc ji mrzí, že akce narušila průběh státnic a zkoušek. Dále 

odpověděla, že do budoucna je nutné nastavit si jasná a transparentní pravidla 

pronajímání budovy FHS UK. 

T. Chavalková Badurová se připojila k otázce M. Plass, která se jí nezdála dostatečně 

zodpovězená, a sice do jaké míry měla akci FHS UK, jako spoluorganizátor „konference 

VOGUE live“, pod kontrolou. Dále poprosila o přesnou definici úlohy FHS UK na konferenci. 

Dále se zeptala, jak je možné, že dopředu nevěděli o přesném průběhu akce a zda měli k 

dispozici anotace příspěvků, které se například u akcí pořádaných studujícími běžně 

dodávají s předstihem. 

M. Krofta prohlásil, že o akci věděl ze sociálních sítí, ale kvůli kusým informacím na 

webu ji považoval za odbornou konferenci, a tudíž se vůči ní nevymezoval. 

J. Wohlmuth Markupová se zeptala, zda organizátoři „konference VOGUE live“ 

převezmou zodpovědnost za vygradování situace. Dále by chtěla vědět, zda byli 

organizátoři „konference VOGUE live“ upozorněni, že se nacházejí na akademické půdě. 

Dále prohlásila, že by bylo záhodno do budoucna zvolit kontaktní osobu a jasná, 

transparentní pravidla pronájmu budovy FHS UK. Dále se zeptala, zda VOGUE chystá 

reakci. 

J. Horský prohlásil, že jej pobouřila přítomnost ochranky, která se dopustila, dalo by 

se říci, útoku na studenty FHS UK, a bylo by dobré přemýšlet o právním postihu dané 

ochranky či organizátorů „konference VOGUE live“. Dále řekl, že je nutné najít 

videozáznam. K otevřenému dopisu podotkl, že policie nevstoupila na půdu univerzity ani 

v roce 1989. 

M. Pětová odpověděla ohledně anotací k příspěvkům, že jejich přesné znění dopředu 

znala, a ty nebyly problémem. K čemu informace chyběly, byly reklamní stánky a stolky a 

přítomnost ochranky, které by M. Pětová neodsouhlasila. Je v současnosti v kontaktu s 

VOGUE, již začali s vyjednáváním částky 100 000 Kč, a budou pokračovat. 

I. Holmerová prohlásila, že problém byl také v tom, že odborná část se odehrávala v 

aule Jana Sokola a neodborná část byla v otevřené části fakulty, tudíž všem bohužel na 

očích.  

P. Himl otevřel rozpravu veřejnosti. 

A. Hrdličková se zeptala, jak je možné, že fakultní spolky musí vždy předem posílat 

vedení FHS UK rozepsaný detailní průběh akce, a organizátoři „konference VOGUE live“ 

toto splnit nemuseli. Také se zeptala, zda rozprava ohledně tvoření transparentních 

pravidel pronájmu budovy FHS UK proběhne v komunikaci se studentskou částí 

akademické obce.  
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A. Farkaš, zástupce MFF UK v AS UK, řekl, že problémy, které vyvstaly okolo 

„konference VOGUE live“, naznačují amatérismus ze strany FHS UK. Pokud M. Pětová 

hovoří o zodpovědnosti za průběh akce, A. Farkaše by zajímalo, jak taková zodpovědnost 

vypadá. Připomněl kauzu Home Credit, která zapříčinila vznik pracovní skupiny pro 

partnerskou spolupráci, která přišla se závěry, které jsou koncipovány v opatření rektora 

č. 29/2020. Akce byla dle něj s opatřením v rozporu. Jde o článek 3, odstavec 3 („Univerzita 

spolupracuje s veřejnoprávními i soukromými médii tak, aby chránila a posilovala své dobré 

jméno, společenskou pověst a prestiž doma i v zahraničí.“) a článek 4, odstavec 3 (Univerzita 

se dále zavazuje, že s ohledem na prestiž, se kterou je spolupráce s univerzitou spojená, 

každou potenciální spolupráci individuálně posoudí. Spolupráce se subjektem nesmí 

ohrožovat nezávislost a dobré jméno univerzity. V rámci spolupráce se vždy transparentně 

informuje o případném střetu zájmů spolupracujících stran.). Připomněl, že tato akce 

způsobila poškození značky UK, nejen pouze FHS UK. 

M. Pětová odpověděla, že jelikož studentské akce bývají sponzorovány FHS UK, zabývá 

se jimi sama, a tudíž dochází k zevrubnější kontrole. Tentokrát svěřila akci B. N. 

(doktorandce ze Studií dlouhověkosti – pozn.), pro kterou to byl možná příliš náročný úkol. 

M. Pětová však upozornila, že tím nechce přenášet odpovědnost na ni. 

M. Hampeisová se zeptala, jaká byla očekávaná účast na akci. Dále se zeptala, proč, 

pokud prostory FHS UK nebyly k akci dispozičně vhodné, akce přesto proběhla v 

prostorách FHS UK. 

E. Plíhalová se zeptala, jak mohly módní značky, které se dopouštějí neetických 

praktik, dostat prostor na FHS UK. 

A. Farkaš připomněl, že ve smlouvě s VOGUE nebylo jméno B. N., a tudíž nešlo o její 

zodpovědnost. M. Pětová se důrazně ohradila, že se nesnaží shodit zodpovědnost na B. N. 

a že zodpovědnost za akci výslovně přijala sama. Zodpovědnost za akci převzala také I. 

Holmerová. 

I. Holmerová odpověděla, že počítali s účastí 150–200 lidí, nakonec se konference však 

zúčastnil asi dvojnásobek účastníků. M. Pětová doplnila, že zpětně hodnotí dispozice 

fakulty jako nevyhovující pro tento typ akce, a do budoucna tedy již ví, že v ní nelze 

organizovat tento typ akcí. 

P. Himl byl v den „konference VOGUE live“ přítomný v budově, a byl nucen v průběhu 

zkoušky vyjít ven z učebny a komunikovat s organizátory, když zvýšili hlasitost své 

produkce. Prohlásil, že je pro něj nepřípustné volat na studující policii, a je rád, že se nikdo 

zatím neohradil vůči legitimnosti státnic za těchto podmínek. 

 P. Himl vyhlásil v 15:20 přestávku a předložil AS FHS UK usnesení AS FHS UK ve věci 

„konference VOGUE live“.  
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9) Volba předsedy/předsedkyně AS FHS UK, případně předsednictva AS FHS UK 

(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

P. Himl rezignoval na funkci předsedy AS FHS UK. Řízení schůze převzala 

místopředsedkyně AS Markéta Zandlová, která nejprve poděkovala P. Himlovi za 

dosavadní příkladné vedení AS FHS UK. 

M. Zandlová zahájila hlasování o ustavení dvoučlenné volební komise pro volbu 

předsedy/předsedkyně AS FHS UK. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 

Hlasování: PRO:    15      

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ: AS FHS UK ustavuje dvoučlennou volební komisi pro volbu  

předsedy/předsedkyně AS FHS UK. 

M. Zandlová zahájila hlasování o volební komisi pro volbu předsedy/předsedkyně 
AS FHS UK ve složení P. Himl a M. Plass. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 

Hlasování: PRO:    13      

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   2 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje volební komisi pro volbu předsedy/předsedkyně AS 

FHS UK ve složení P. Himl a M. Plass.  

Volební komise se sešla, jejím předsedou se stal P. Himl, který senát seznámil s 
procedurou volby. Navržena byla J. Wohlmuth Markupová, nominaci přijala. Tajná 
volba proběhla prostřednictví aplikace is.cuni.cz. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ/ODEVZDANÝCH/PLATNÝCH 

VOLEBNÍCH LÍSTKŮ:   15 

Hlasování: PRO:    14      

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   1 

USNESENÍ: J. Wohlmuth Markupová byla zvolena předsedkyní AS FHS UK. 
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5a) Informace děkanky – „konference VOGUE live“ 25. května 2023 

M. Zandlová pogratulovala nově zvolené předsedkyni AS FHS UK a otevřela rozpravu k 

usnesení AS FHS UK ke „konferenci VOGUE live“. Po zapracování připomínek senátorů 

vzniklo následující znění usnesení, které bylo rozděleno do čtyř částí, o kterých senátoři 

hlasovali jednotlivě. 

M. Zandlová zahájila hlasování o první části usnesení: „AS FHS UK vyslovuje podporu 
studujícím, vyjadřujícím 25. 5. 2023 svůj nesouhlas s konáním akce „konference VOGUE live“ 
v budově fakulty.“  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 

Hlasování: PRO:    14      

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   1 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ:  AS FHS UK vyslovuje podporu studujícím, vyjadřujícím 25. 5. 2023 svůj 

nesouhlas s konáním akce „konference VOGUE live“ v budově fakulty. 

M. Zandlová zahájila hlasování o druhé části usnesení: „AS FHS UK odsuzuje přivolání 
Policie ČR proti studujícím, vyjadřujícím 25. 5. 2023 svůj nesouhlas s konáním akce 
„konference VOGUE live“ v budově fakulty, stejně jako přítomnost a působení soukromé 
bezpečnostní služby, najaté třetí stranou, na půdě fakulty.“  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 

Hlasování: PRO:    15      

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ:  AS FHS UK odsuzuje přivolání Policie ČR proti studujícím, vyjadřujícím 

25. 5. 2023 svůj nesouhlas s konáním akce „konference VOGUE live“ v 

budově fakulty, stejně jako přítomnost a působení soukromé 

bezpečnostní služby, najaté třetí stranou, na půdě fakulty.  

M. Zandlová zahájila hlasování o třetí části usnesení: „AS FHS UK vyzývá nastupující 
vedení FHS UK, aby vypracovalo (a akademickému senátu k diskuzi předložilo) zásady 
komerčního využívání budovy FHS UK, stejně jako partnerství a spolupráce s 
neakademickými subjekty, uzavíraných FHS UK.“  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 

Hlasování: PRO:    14      

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   1 

NEHLASOVALO:  0 
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USNESENÍ:  AS FHS UK odsuzuje přivolání Policie ČR proti studujícím, vyjadřujícím 

25. 5. 2023 svůj nesouhlas s konáním akce „konference VOGUE live“ v 

budově fakulty, stejně jako přítomnost a působení soukromé 

bezpečnostní služby, najaté třetí stranou, na půdě fakulty.  

M. Zandlová zahájila hlasování o čtvrté části usnesení: „AS FHS UK se vymezuje proti 
„konferenci VOGUE live“ na FHS UK, o jejímž charakteru nebyl řádně informován, a distancuje 
se od ní.“  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 

Hlasování: PRO:    9      

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   6 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ:  AS FHS UK se vymezuje proti „konferenci VOGUE live“ na FHS UK, o jejímž 

charakteru nebyl řádně informován, a distancuje se od ní. 

M. Zandlová tímto uzavřela debatu ke „konferenci VOGUE live“ a poděkovala všem 

zúčastněným. 

6) Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory vědy a výzkumu na FHS UK 

v roce 2023 

(předkládá děkanka M. Pětová) 

M. Pětová předložila AS FHS UK Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory vědy a 

výzkumu na FHS UK v roce 2023 a dala slovo G. Málkové, která se se svým oddělením na 

vypracování návrhu podílela. 

G. Málková okomentovala aktuální návrh pravidel, který je téměř identický s tím, který 

již AS FHS UK měl k dispozici na předchozím zasedání. Změny jsou především ve specifikaci 

reálné aplikace principů rozdělování institucionální podpory mezi jednotlivé vědní 

skupiny na FHS UK. Návrh pravidel se ve svém základu řídí pravidly programu Cooperatio 

na UK, rozlišuje tedy dvě základní složky, podporu strategické priority FHS UK a podporu 

vědních oblastí. Rozdělení prostředků je svázané celouniverzitním dokumentem, který je 

nutno respektovat. Pro fakultu je důležitá otázka zařazení výkonové části a její konstrukce, 

tedy její realizace v praxi. 

M. Zandlová předala vedení předsedkyni J. Wohlmuth Markupové, která otevřela 

rozpravu. P. Himl ocenil, že prodleva ve schválení návrhu pravidel dala možnost modelovat 

dopad na jednotlivá pracoviště. G. Málková ujistila AS FHS UK, že práce pracovní skupiny 

šla úzce v souladu s tím, co se odehrává celouniverzitně v rámci přípravy vnitřního 

hodnocení vědy a tvůrčí činnosti, a naopak dává FHS UK značný náskok v přípravě 
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potřebných podkladů k další práci. T. Chavalková Badurová reagovala, že relevance 

pracovní skupiny nikdy napadena nebyla a ona sama se na posledním zasedání senátu 

pouze zeptala na její složení. P. Pavlík odpověděl, že dokument je teď výrazně komplexnější 

a má větší informační hodnotu po přepracování. Nepotěšilo ho, že jeho jméno zaznělo v 

dopise akademické obci, cítil se být označen za viníka, přitom pouze vznášel legitimní 

připomínky jako člen AS FHS UK. Zeptal se, čím je způsobeno, že u většiny oborů 

prostředky podpory klesají (historie, filosofie, sociální vědy, antropologie), a u dvou oborů 

prostředky podpory rostou (psychologie, literatura). M. Pětová odpověděla, že v dopise 

akademické obci nešlo o dávání viny P. Pavlíkovi za to, že usnesení nebylo odsouhlaseno, 

ale o příklad, které oborové skupiny Cooperatio by měly informace o přípravách více 

komunikovat mezi své pracovníky. G. Málková odpověděla, že pokles a růst prostředků 

podpory je dán tím, že v loňském roce byl základní princip rozdělování prostředků pouze 

počet lidí, a teď se rozdělování řídí i pracovním výkonem jednotlivých oborů. J. Wohlmuth 

Markupová uzavřela rozpravu. 

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o Návrhu pravidel rozdělování 

institucionální podpory vědy a výzkumu na FHS UK v roce 2023. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 

Hlasování: PRO:    15      

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ: AS FHS UK schvaluje Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory 

vědy a výzkumu na FHS UK v roce 2023.  

14.25 – odchází senátorka M. Novotná 

5b) Informace děkanky 

M. Pětová informovala senát o poslední vědecké radě FHS UK za jejího předsednictví. 

Dále informovala, že proběhl festival Zabydli džungli, ze které mj. fakultě zůstaly objekty 

sochaře Čestmíra Šustky. Proběhla také komentovaná prohlídka fakulty s architektem 

Ladislavem Kubou, v rámci které se debata stočila k potřebám studentů a k osudu 

studentské místnosti. Studentská místnost v hale budovy FHS UK bude rozdělena – jedna 

část bude sloužit ke konzumaci jídla, druhá k odpočinku. Dále informovala o provizorním 

řešení dětského koutku, bude se zřejmě nacházet v bývalé kanceláři dozoru v přilehlé 

koleji. Byl uzavřen semestr a zahájeno zkouškové období.  

Dále M. Pětová hovořila o tom, že jí bylo vyčítáno, že se málo věnuje kauze sexuálního 

obtěžování. M. Pětová je vázána mlčenlivostí a anonymitou obětí. Děkanka za sebe i za 

FHS UK zaslala stěžovatelkám omluvu a rovněž jim nabídla setkání a bezplatnou 
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psychosociální a právní pomoc. Dále učinila vše, co jí právní řád a zákoník práce 

dovolovaly. Oba pedagogové, kteří byli obvinění ze sexuálního obtěžování, vyjádřili 

výhrady k postupu šetření, a vzhledem k tomu, že se incidenty staly před dlouhou dobou, 

nastaly komplikace stran případného rozvázání pracovního poměru. Dále informovala, že 

byla v kontaktu s oběma názorovými skupinami studijního programu Orální historie - 

soudobé dějiny.  

M. Pětová informovala AS FHS UK o schválení dodatku ke smlouvě o půjčce s MFF UK 

Akademickým senátem MFF UK. Dále informovala, že 1. června rezignuje spolu se všemi 

proděkany i tajemník FHS UK K. Strnad. Jmenování nového tajemníka a proděkanů bude 

již v gesci nové děkanky. Dále informovala o slavnostní inauguraci V. Sokolové v Karolinu 

ve Vlasteneckém sále ve středu 7. června od 14:00 za přítomnosti M. Králíčkové. 

J. Wohlmuth Markupová otevřela rozpravu. T. Chavalková Badurová se zeptala, zda 

ombudsmanka UK doporučila rozvázání pracovního poměru a dále, doporučila-li fakulta 

stěžovatelkám, aby se obrátily na orgány činné v trestném řízení, pak proč tak neudělala 

fakulta sama. M. Hampeisová se zeptala na dvě různé názorové skupiny ohledně kauzy 

sexuálního obtěžování, zda jde spíše o etickou či právní rozepři. P. Pavlík se zeptal, zda je 

možné, že pedagogové opět nastoupí v zimním semestru 2023 k výuce a budou dál v 

kontaktu se studujícími i po prokázání incidentů. 

M. Pětová odpověděla, že stanovisko ombudsmanky, ke kterému se zmíněná 

informace vztahuje, bylo interní, a nebylo ještě zveřejněno. Nicméně, stanovisko 

ombudsmanky rozvázání pracovního poměru doporučilo. K rozvázání pracovního 

poměru v této situaci není možné přistoupit z několika důvodů. Jedním z těchto důvodů 

je skutečnost, že jeden z pedagogů je dlouhodobě v pracovní neschopnosti a v takovém 

případě není v souladu se zákoníkem práce vypovězení pracovní smlouvy možné. Roli 

hraje také to, že se incidenty staly před dlouhou dobou, jak již bylo řečeno. Dle právního 

zástupce UK rovněž nejsou dostatečné důvody k vypovězení pracovní smlouvy s 

dotyčnými pedagogy. Rozhodnutí, zda pedagogové k výuce znovu nastoupí, závisí mj. na 

rozhodnutí Etické komise UK. Zmíněné názorově odlišné skupiny se staví buďto za 

pedagogy, nebo za stěžovatelky. Fakulta se neobrátila na orgány činné v trestním řízení 

po konzultaci s právním zástupcem UK. 

M. Hampeisová se dotázala, jaké kroky FHS UK podnikla, aby se situace 

nereprodukovala dál, zejména pokud byla obvinění stěžovatelek shledána pravdivými. M. 

Pětová odpověděla, že některá svědectví byla shledána pravdivými, některá ne a poradní 

komise ombudsmanky shledala, že byl porušen etický kodex UK. Tím byla rozprava o 

kauze sexuálního obtěžování ukončena. 

P. Himl připomněl, že AS FHS UK by měl oficiálně vzít na vědomí informaci o 

rezignaci proděkanů a tajemníka fakulty. 
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J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o usnesení AS FHS UK bere na vědomí 

informaci o rezignaci proděkanů a tajemníka fakulty k 1. 6. 2023. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování: PRO:    14      

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ:  AS FHS UK bere na vědomí informaci o rezignaci proděkanů a tajemníka 

fakulty k 1. 6. 2023.  

7) Výroční zpráva o činnosti fakulty za rok 2022 

(předkládá děkanka M. Pětová) 

M. Pětová předložila AS FHS UK Výroční zprávu o činnosti fakulty za rok 2022. J. Wohlmuth 

Markupová otevřela rozpravu. 

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o Výroční zprávě o činnosti fakulty za rok 

2022.  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování: PRO:    14      

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje Výroční zprávu o činnosti fakulty za rok 2022.  

8) Doplňovací volby do AS UK v části akademických pracovníků – stanovení 

termínu a způsobu voleb, zřízení dílčí volební komise 

(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

K bodu „doplňovací volby do AS UK v části akademických pracovníků – stanovení termínu 

a způsobu voleb, zřízení dílčí volební komise“ proběhla diskuze, kde P. Himl informoval o 

rezignaci senátorů z řad akademických pracovníků na členství v AS UK. Předsednictvo AS 

UK vyhlásilo kvůli absenci náhradníků na FHS UK doplňovací volby. AS FHS UK se po 

diskuzi rozhodl stanovit termín a ustavit komisi až na příštím zasedání. 

10) Různé 

P. Himl poděkoval M. Pětové za osmileté vedení FHS UK i za to, že ji dovedla do nové 

budovy. S. Muhič Dizdarevič také poděkovala M. Pětové za vykonávání funkce děkanky. 
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M. Pětová poděkovala členům AS FHS UK a popřála jim, aby působili ve prospěch FHS UK. 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala P. Himlovi za jeho práci v AS FHS UK a M. Pětové 

jakož i ostatním členům a členkám vedení FHS UK za jejich působení. Tímto ukončila 

zasedání AS FHS UK. 

Zapsala: Dominika Lewis 

Přehled schválených usnesení: 

541. AS FHS UK schvaluje navržený program jednání. 

542. AS FHS UK schvaluje zápis ze zasedání konaného dne 23. března 2023. 

543. AS FHS UK schvaluje zápis ze zasedání konaného dne 27. dubna 2023. 

544. AS FHS UK schvaluje zápis o hlasování per rollam konaného v termínu 11.18. května 2023. 

545. AS FHS UK ustavuje dvoučlennou volební komisi pro volbu  předsedy/předsedkyně AS FHS 

UK. 

546. AS FHS UK schvaluje volební komisi pro volbu předsedy/předsedkyně AS FHS UK ve složení 

P. Himl a M. Plass. 

547. J. Wohlmuth Markupová byla zvolena předsedkyní AS FHS UK. 

548. AS FHS UK vyslovuje podporu studujícím, vyjadřujícím 25. 5. 2023 svůj nesouhlas s konáním 

akce „konference VOGUE live“ v budově fakulty. 

AS FHS UK odsuzuje přivolání Policie ČR proti studujícím, vyjadřujícím 25. 5. 2023 svůj 

nesouhlas s konáním akce „konference VOGUE live“ v budově fakulty, stejně jako přítomnost 

a působení soukromé bezečnostní služby, najaté třetí stranou, na půdě fakulty. 

AS FHS UK vyzývá nastupující vedení FHS UK, aby vypracovalo (a akademickému senátu k 

diskuzi předložilo) zásady komerčního využívání budovy FHS UK, stejně jako partnertství a 

spolupráce s neakademickými subjekty, uzavíraných FHS UK. 

AS FHS UK se vymezuje proti „konferenci VOGUE live“ na FHS UK, o jejímž charakteru nebyl 

řádně informován, a distancuje se od ní.  AS FHS UK schvaluje Návrh pravidel rozdělování 

institucionální podpory vědy a výzkumu na FHS UK v roce 2023.  

549. AS FHS UK schvaluje Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory vědy a výzkumu na 

FHS UK v roce 2023.   

550. AS FHS UK bere na vědomí informaci o rezignaci proděkanů a tajemníka fakulty k 1. 6. 2023.    

551. AS FHS UK schvaluje Výroční zprávu o činnosti fakulty za rok 2022.   

 

 

Za správnost: Mgr. Jana Wohlmuth Markupová, Ph.D. 

(předsedkyně AS FHS UK) 


